
Protokół nr XLII/2022 
z sesji Rady Powiatu w Nysie 

z dnia 28 października 2022 r. 
 
Obrady rozpoczęto 28 października 2022 o godz. 10:04, a zakończono o godz. 12:16 tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 25 radnych:  
 
1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
13. Andrzej Kruczkiewicz  

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Kazimierz Rozumek 
18. Grzegorz Samborski 
19. Paweł Szymkowicz 
20. Piotr Woźniak 
21. Bogdan Wyczałkowski 
22. Damian Wylężek 
23. Janusz Zapiór 
24. Anna Ziółkowska-Woźny 
25. Maria Żukowska-Jacykowska 

 
1. Sprawy organizacyjne,  
 

a) otwarcie posiedzenia,  
 

Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski otworzył XLII sesję Rady Powiatu  
w Nysie. Oznajmił, że sesja została zwołana w trybie zdalnym, z możliwością udziału w Muzeum 
Powiatowym w Nysie.  
 
Następnie minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego na początku października br . byłego radnego  
I kadencji i Wicestarosty Nyskiego – Tadeusza Amrogowicza.  
 
b) stwierdzenie kworum,  
 

Po sprawdzeniu kworum Przewodniczący oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
25 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne do 
uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1).  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XLI sesji, 

 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022,  
a) przedstawienie informacji,  

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  

 

5. Analiza oświadczeń majątkowych za 2021 r. 
a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady,  
b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego, 

 



6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) ustalenia na 2023 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu w przypadku 
odstąpienia od jego usunięcia, 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 rok, 

c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038. 
 

7. Wolne wnioski. 
 

8. Zamknięcie obrad. 
 

Starosta – A. Kruczkiewicz poinformował, że Zarząd proponuje autopoprawkę do pkt 6c projekt 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognoz finansowej na lata 2022 – 2038.  
 
Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski zaproponował, aby omówić ją przy procedowaniu ww. 
projektu.  
 
Ad 1 c Przyjęcie protokołu z XLI sesji 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLI sesji 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz 
Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz 
Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 
Ad 2 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 

Radna Jolanta Barska wyraziła podziękowania dla Zarządu za to, że zdecydował się na przystąpienie 
do programu organizowanego przez PFRON Samodzielność – Aktywność – Mobilność. 
  
Radny Jacek Chwalenia odniósł się do informacji dotyczącej wniosku PKP o nieodpłatne przekazanie 
gruntów. Spytał czy wniosek ten został złożony przez któregoś z członków Zarządu czy Spółkę oraz 
jakie były podstawy tego, że Zarząd odrzucił tę propozycję. Dodał, że jego zdaniem grunty te można 
było potencjalnie przeznaczyć pod ścieżkę rowerową, która łączyłaby dwa województwa.  
 

W następnej kolejności radny poprosił o wyjaśnienia powodów odrzucenia wniosku PKS w Nysie  
o przekazanie 500 000 zł na przewozy.  
 
Starosta – A. Kruczkiewicz odnosząc się do wypowiedzi radnej Jolanty Barskiej podziękował jej za 
słowa uznania. Dodał, że powiaty zgłaszały, że środki na realizację programu są zbyt małe. 
Spowodowało to, że PFRON zwiększył pule środków i stąd Zarząd podjął decyzję,  
że Powiat Nyski przystąpi do programu.  
 
Odnosząc się do pytania w sprawie wniosku PKP wyjaśnił, że wniosek nie został odrzucony. Natomiast 
Zarząd wystosował pismo do PKP o doprecyzowanie warunków na jakich miałoby nastąpić przyjęcie 
przedmiotowych nieruchomości do zasobów Powiatu Nyskiego.  
 



Wicestarosta D. Nowakowski odpowiadając na pytanie dotyczące dodatkowych środków dla PKS  
w Nysie w kwocie 500 000 zł wyjaśnił, że wniosek złożyła Spółka. Dodał, że z racji tego,  
że Zarząd szuka oszczędności, odmówiono przyznania ww. kwoty. Jednocześnie polecono, aby Spółka 
poszukała możliwości wygospodarowania środków u siebie, czyli aby wprowadziła plan 
oszczędnościowy.  
 
Radny - Czesław Biłobran wracając do sprawy wniosku PKP poprosił, aby Starosta dokładnie zbadał tę 
sprawę. Przypomniał, że to nie jest pierwsza próba przekazania przez PKP tych nieruchomości na 
rzecz któregoś z samorządów. Wcześniej takie próby podejmowano w stosunku do Gminy Kamiennik. 
Dodał, że przejęcie ww. gruntów spowodowałoby utratę przez Gminę Kamiennik wpływów  
z podatków jakie PKP z tego tytułu płaci.   
 
Naczelnik Wydziału Administrowania i Gospodarki Nieruchomościami – Piotr Walawender wyjaśnił,  
że PKP zwróciło się z wnioskiem nie precyzując w jakiej formie chce przekazać te nieruchomości, czy 
to w formie darowizny czy sprzedaży. W związku z tym wystosowano do PKP pismo z prośba  
o doprecyzowanie. W odpowiedzi PKP poinformowało, że chcieliby to sprzedać według wartości  
rynkowej. Kontynuując, naczelnik stwierdził, że działki te ze względu na dużą powierzchnię byłyby 
zbyt kosztowne. Dodatkowo z chwilą ich przejęcia, Powiat byłby zobowiązany, aby dbać o nie. 
Tymczasem grunty te są traktowane jako niczyje i ludzie często wywożą tam odpady. Wobec 
powyższego wydział rekomendował Zarządowi, aby wniosek rozpatrzeć odmownie.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że wyjaśnienia które otrzymał są jasne i klarowne. Dodał,  
że chciałby jeszcze spytać w jakiej kwocie PKP płaci podatki z tytułu tych gruntów na rzecz Gminy 
Kamiennik.  
 
Radny - Cz. Biłobran  odparł, że prawdopodobnie kilkaset tysięcy złotych, jednak nie zna właściwej 
kwoty i proponuje, aby to pytanie skierować do Wójta Kamiennika, albo któregoś z radnych z gminy 
Kamiennik, który taką informację zdobędzie. Dodał, że dziś każde pieniądze są dla tej gminy ważne 
ponieważ nie ma ona zbyt wielu możliwości pozyskiwania środków.  
 
Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych  
 
Radny Daniel Palimąka zgłosi interpelację dotyczącą przebudowy przejścia dla pieszych przy  
ul. Kraszewskiego w Nysie. Spytał czy Starosta przygotowując się do tego przedsięwzięcia zdawał 
sobie sprawę, że za chwilę na stadionie rozpocznie się potężna inwestycja, na którą wjedzie ciężki 
sprzęt, co może doprowadzić do zniszczenia ww. przejścia,  Dodał, też, że było wiadomym publicznie, 
że na ww. stadionie nie będzie już targowiska.  Z kolei młodzież idąca do szkół korzysta z przejść, które 
są bliżej szkół. Wobec powyższego radny zaapelował, aby na przyszłość realizując takie zadania wziąć 
wszystko pod uwagę. Być może zadanie to można było zrealizować w innym ważnym miejscu.  
 
W następnej kolejności radny złożył interpelacje dotyczącą planowanych zadań w zakresie remontów 
dróg (załącznik nr 3).  
Oznajmił że z informacji jakie do niego napływają drogi w poszczególnych gminach remontowane są  
w odcinkach nieprzekraczających 1000 m, co wygląda komicznie. Wobec tego poprosił, aby Starosta 
przedstawił radnym listę zadań, które będą realizowane jeśli chodzi o nawierzchnie. Zdaniem radnego 
jeżeli faktycznie mają miejsce takie sytuacje, gdzie niewiele wnosimy dla bezpieczeństwa czy komfortu 
jazdy, to może należałoby się zastanowić czy nie lepiej zrobić gdzieś 2 - 3 km, a w późniejszym terminie 
przejść na inne zadanie.  
 
Przewodniczący Rady Bogdan Wyczałkowski stwierdził, że przy każdej inwestycja jeżeli, coś może ulec 
zniszczeniu to wykonawca będzie miał obowiązek przywrócenia tego do stanu pierwotnego. 
Z kolei w kwestii remontów dróg stwierdził, że w Trzeboszowicach wyremontowano 1000 m drogi na 
zakręcie. Był to bardzo niebezpieczny odcinek i kierowcy musieli tam bardzo uważać. Dodał,  
że zarówno on jak i Pani Sołtys wsi są z tego tytułu bardzo zadowoleni. 
 



Radny Paweł Szymkowicz złożył interpelację dot. budowy przejścia dla pieszych oraz wycinki drzew 
przy drodze w Starym Lesie, dokumentacji remontu drogi Hajduki Nyskie - Stary Las oraz remontu 
nawierzchni drogi Stary Las Nowy Świętów (załącznik nr 4) 
 
Radny Jacek Chwalenia odnosząc się do interpelacji radnego D. Palimąki przypomniał, że przez jakiś 
czas radny zajmował się inwestycjami jako członek Zarządu Powiatu i powinien wiedzieć,  
że obowiązek odtworzenia zniszczonej infrastruktury przez wykonawcę jest rzeczą normalną. Dodał 
jednocześnie, że na ul. Kraszewskiego jest druga wielka brama, przez którą prawdopodobnie będzie 
wjeżdżał ciężki sprzęt.  
 
Starosta Andrzej Kruczkewicz odnosząc się do interpelacji radnego D. Palimąki stwierdził, że wydaje 
mu się, że wniosek o przebudowę przejścia dla pieszych był złożony zanim zapadła decyzja  
o inwestycji na stadionie przez PANS w Nysie. Dodał, że jest po rozmowie z rektorem Akademii  
i sprawa zostanie dogadana.  
 

Odnosząc się do uwagi, że remonty dróg wykonywane na krótkich odcinkach wyglądają komicznie 
Starosta odparł, że równie komicznie wygląda droga z Nysy do Korfantów wykonywana przez 
Marszałka Województwa, która jest remontowana po kilometrze. Dodał, że cieszy się z każdego 
wyremontowanego metra i według niego wcale nie jest to komiczne. Każdy dobry kilometr drogi jest 
ważny i istotny. Dodał także, że chcąc wyremontować całą drogę biegnącą przez miejscowości, trzeba 
mieć projekty, których nie ma ani samorząd województwa ani Powiat Nyski.  
Przy okazji, Starosta poinformował, że Rząd podjął decyzję, że samorządy otrzymają środki nie tylko 
na przebudowę dróg, ale również na remonty. Z tego co mu wiadomo, Opolszczyzna otrzyma ok. 120 - 
150 milionów złotych do podziału na powiaty i gminy.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że nie jest tak, że inwestycja związana z przebudową przejścia dla 
pieszych nie podoba mu się. Jest ona bardzo fajna, tylko że dość kosztowna, jak na efekty, które chcemy 
osiągnąć. Bo dzisiaj nie wiadomo komu ma służyć. Miała służyć docelowo, tym którzy mieli korzystać  
z targowiska. Tymczasem targowiska już tam nie ma i nie ma tam wzmożonego ruchu.  
Kontynuując stwierdził, że mimo tego, że jest druga brama wjazdowa na stadion jest przekonany,  
że w trakcie trwania inwestycji to przejście zostanie zniszczone. Co z tego, że w warunkach wykonawca 
będzie miał obowiązek odtworzyć. Niepotrzebnie dwa razy na to samo zostaną wydane pieniądze. 
Zdaniem radnego szkoda, że nie zmieniliśmy tego, wiedząc już że na stadionie będzie prowadzona 
inwestycja, bo takich miejsc gdzie jest niebezpiecznie w Nysie i w całym powiecie jest naprawdę 
bardzo dużo.  
W dalszej części wypowiedzi radny stwierdził, że jeśli chodzi o nawierzchnie dróg, to są takie miejsca 
gdzie faktycznie te nawierzchnie kilkusetmetrowe są uzupełnieniem czegoś i one faktycznie się mogą 
podobać. Natomiast dostaje też krytyczne sygnały, np. z gminy Głuchołazy. Dlatego najlepiej będzie jak 
Starosta pokaże te zadania, wówczas łatwiej będzie powiedzieć czy faktycznie te informacje, które do 
mnie docierają są prawdziwe, czy też nieprawdziwe.  
 
Radny Jacek Chwalenie stwierdził, że w momencie kiedy będzie projekt związany z inwestycją na 
stadionie przy ul. Kraszewskiego, wówczas Zarząd zastrzeże, że tą bramą nie będą wjeżdżać.  
 
Radni K. Rozumek i Cz. Biłobran złożyli interpelację w sprawie poprawy warunków w Zakładzie 
Rehabilitacji Dziecięcej w Szpitalu w Nysie (załącznik nr 5). 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Danuta Korzeniowska złożyła interpelacje w sprawie modernizacji ulicy 
Jagielnickiej w Ścinawie Nyskiej (załącznik nr 6) oraz zmiany tonażu oraz organizacji ruchu na drodze 
1556 O Przydroże Wielkie - Ligota Ścinawska (załącznik nr 7).  
 
Pani D. Korzeniowska wyraziła jednocześnie podziękowania za remont odcinków dróg numer 1526  
i 1530 w południowej części gminy Korfantów. Dodała, że mieszkańcy są z tego naprawdę zadowoleni.  
 
Radny - Cz. Biłobran zabierając głos w sprawie interpelacji dotyczącej poprawy warunków  
w Zakładzie Rehabilitacji Dziecięcej w Szpitalu w Nysie stwierdził, że nie był jej autorem, a jedynie 



podpisał się na prośbę radnego Kazimierza Rozumka. Dodał, że radny K. Rozumek wytknął mu jako 
Przewodniczącemu Komisji Zdrowia, że zbyt mało się tym problemem zajmuje. Dodał też, że już 
wcześniej otrzymywał sygnały na temat bardzo złych warunków ośrodku rehabilitacji dla dzieci  
w Szpitalu w Nysie. Rodzice zgłaszają, że pomieszczenia znajdują się w piwnicy, która jest  obskurna i 
nie odnowiona.  
Kontynuując stwierdził, że być może wariant, który zaproponował radny K. Rozumek, aby przenieść tę 
rehabilitację do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego będzie trudny do zrealizowania  
ze względu na konieczność przemieszczania się personelu. W związku z tym może należy zwrócić 
uwagę dyrekcji szpitala, by uwzględniła w programie inwestycyjnym, remontowym zmianę tych 
warunków. 
 
Ad 4 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022,  

 

a) przedstawienie informacji,  
 

Przewodniczący B. Wyczałkowski poinformował, że radni otrzymali przedmiotowe materiały w formie 
elektronicznej (załącznik nr 8).     

 

b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych,  
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji Damian Wylężek oznajmił, że kierowana przez 
niego komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych – P. Bobak oznajmił, że kierowana przez 
niego komisja również pozytywnie zaopiniowała przedmiotową informację.  
 
c) dyskusja,  
 

Radny Czesław Biłobran stwierdził, że rozmawiamy o tak ważnej dla naszego samorządu sprawie jak 
funkcjonowanie oświaty. Ta dyskusja powinna się zakończyć pewnymi wnioskami i uwagami. Dodał,  
że informację przekazane na posiedzeniu komisji przez Naczelnika Wydziału Edukacji  
i Kultury były bardzo szczegółowe. Naczelnik udzielił też odpowiedzi na pytania, z których wynikały 
pewne sugestie. Bardzo interesującą była informacja o proporcjach nauczania na kierunkach ogólnych 
i zawodowych.  
Przy tej okazji radny podziękował Staroście i Zarządowi za utrzymanie kierunku, wyznaczonego przez 
strategię oświatową. Jest on utrzymywany, a nawet sytuacja się delikatnie poprawia w tym obszarze, 
gdyż więcej uczniów uczy się na kierunkach zawodowych. Jednocześnie jest rygor nie rozszerzania 
kierunków ogólnych.  
Drugą cenną informacją jaką komisja pozyskała jest to, że uczniowie naszych szkół w mniejszych 
gminach, tj. Głuchołazy i Paczków mają zdawalność na znacznie niższym poziomie jak uczniowie  
w szkołach wiodących np. Carolinum, Rolnik czy Mechanik. Obserwujemy taki negatywny trend, który 
nam powinien zapalić jakąś lampkę, że to nie jest dobrze. Należy ustalić dlaczego tak jest  
i podjąć działania, które zmierzałyby do poprawienia tej sytuacji. Musimy zawsze patrzeć  
z perspektywy korzyści naszych dzieci, nie portfela, nie jakiejś grupy zawodowej. Podsumowując  
stwierdził, że ma nadzieję, że Zarząd zwróci też uwagę na tę sprawę i jakieś działania w tym obszarze 
zostaną podjęte.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że to o czym wspomniał radny Czesław Biłobran to jest kierunek, 
który jest nieodwracalny, patrząc na to co się dzieje się na uczelniach. Oznajmił, że nyska uczelnia 
została Akademią Nauk Stosowanych. W ciągu trzech pierwszych lat nauczania, czyli na pierwszym 
stopniu studenci, muszą odbyć łącznie pół roku praktyk. Średnio 2 miesiące praktyk na 1 rok nauki.  
To jest totalna zmiana. Uczelnia do 15 lutego ma dostosować swoją siatkę nauczania, tak aby  
to umożliwić studentom. Naszą rolą jest natomiast przygotować do tego uczniów. Dodał również,  
że pieniądze europejskie, które się pojawią w Regionalnym Programie Operacyjnym będą 
przeznaczone w znacznej części na nauczanie dualne lub nauczanie zawodowe. Szczególnie dla takich 
ośrodków jak Nysa, Kędzierzyn-Koźle, Brzeg będzie dość łatwa ścieżka do pozyskania tych pieniędzy. 
Radny stwierdził, że zgadza się z przedmówcą,  że ten kierunek, który został obrany jest dobry.  



W dalszej kolejności spytał czy przewodniczący Komisji Edukacji kontaktował się z rodzicami naszej 
placówki artystycznej. Dodał, że otrzymał odpowiedź na interpelację, którą składał i przekazał ją 
rodzicom. Pani wiceprzewodnicząca Rady Rodziców - Dorota Antosz z wieloma stwierdzeniami 
zawartymi w tej odpowiedzi się nie zgadza.  
 
Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Promocji - Damian Wylężek odparł, że nie kontaktował się 
z rodzicami, gdyż żadne formalne pismo nie wpłynęło do komisji. Dodał, że Pan Starosta udzielił 
wyjaśnień na interpelację radnego. Dodał również, że komisja jest otwarta na to, aby pani 
przewodnicząca Rady Rodziców wzięła udział w posiedzeniu komisji. Póki co jednak, formalnie 
wniosek nie wpłynął, a komisja nie chce stworzyć precedensu.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że bez względu na strategię, młodzież będzie wybierała takie 
kierunki, jakie będzie chciała. Czy my ustalimy, że chcemy mniej ogólniaków czy nie. Dodał, że pamięta, 
jak kilka lat temu parliśmy bardzo mocno do kształcenia zawodowego, a paradoksalnie przez następne 
2 - 3 lata był trend wśród młodzieży na kształcenie ogólne. Zdaniem radnego te strategie „to jest dużo 
picu na wodę”.  
Zwracając się następnie do radnego D. Palimąki stwierdził, że wbrew temu, co radny powiedział 
kierunki są zawsze odwracalne i nie ma rzeczy niemożliwych. Bez względu na to czy będą pieniądze 
europejskie czy nie, to te kształcenia dualne naprawdę nie mają żadnego znaczenia.  
My oczywiście mamy mieć ofertę i naprawdę dajemy bardzo bogatą ofertę jeśli chodzi o kształcenie 
zawodowe.  
Kontynuując radny zwrócił uwagę, że uciekamy od pewnych tematów. Jego zdaniem trzeba sobie jasno 
powiedzieć, że od wielu lat mamy za dużo szkół średnich. Wiemy o tym, tak samo jak wiemy od 20 lat  
o tym że jest problem w Głuchołazach jeśli chodzi o szpital i jego zadłużenie. W tej sprawie cały czas 
udajemy, tak samo jak w oświacie. Mamy coraz mniej młodych nauczycieli tak samo jak lekarzy.  
Radny zwrócił również uwagę, że w MOW są tragiczne warunki. Ta szkoła przez wiele lat przynosiła 
duże dochody, dzięki czemu mieliśmy  nadwyżki w wys. ok. 2 000 000 zł. Z tego mogliśmy remontować 
inne szkoły.  
Oznajmił, że 4 lata temu zrobiliśmy bardzo dokładne badania, mieliśmy dokładne wyniki jak można 
połączyć - nie likwidować, dwie szkoły. Zdaniem radnego trzeba to zrobić, bo nie wytrzymamy 
finansowo. Jednocześnie będzie to korzystne nie tylko dla uczniów, ale także dla nauczycieli i dla nas 
wszystkich. 
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że z informacji jaką uzyskał na posiedzeniu komisji od Naczelnika  
– K. Darowskiego wynika, że za 2 lata ilość uczniów przyjętych do szkół średnich spadnie z obecnych 
ok. 1500 do ok. 400.  Zastanawia się jak wtedy na jakich zasadach i na podstawie jakich kryteriów 
będzie się odbywał nabór. Zwrócił też uwagę, żeby nie obarczać za wszystko Zarząd, bo Zarząd działa 
zgodnie z kierunkami wyznaczonymi przez Radę.    
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w chwili obecnej zastanawiamy się nad zdawalnością. 
Jednocześnie zwrócił uwagę, że dziś wszystko się robi na testy, a nie na rozum. Wystarczy się wyuczyć 
testów, a później zdać i zapomnieć. W niektórych szkołach, które podziwia jak Carolinum czy Rolnik ta 
zdawalność jest widoczna. Nauczyciele w tych szkołach starają się kształcić tych uczniów, których 
dostają jak najlepiej. Wielu z nauczycieli jednak narzeka na zarobki. Bardzo słusznie, bo naprawdę 
dobrzy nauczyciele powinni być bardzo dobrze opłacani.  
W dalszej kolejności zasugerował, aby rozważyć w Rolniku czy w Carolinum stworzenie klasy,  
w której byłyby dodatkowe zajęcia płatne. Dlaczego np. profesor czy doktor z nyskiej Uczelni nie 
mieliby np. poprowadzić wykładu w naszej szkole, a tym samym podnieść poziom kształcenia.  
Są tacy uczniowie w naszych szkołach, którzy chcieliby być kształceni na wyższym poziomie.  
W następnej kolejności stwierdził, że od wielu lat mówimy o szkole w Paczkowie i w Głuchołazach. 
Tamte szkoły też mają jakąś swoją specyfikę, ale jak się dobrze popatrzy, to w stosunku do subwencji 
mamy tam minusy. Jeśli chodzi o Paczków, to bez problemu moglibyśmy uczniów stamtąd wozić 
trzema autobusami do Nysy. Szkoła w Paczkowie jest w trudnej sytuacji.  
Radny przypomniał, że przedstawiciele Stowarzyszenia Miłośników Głuchołaz walczyli  
o dofinansowanie i dodatek do swojej szkoły, ale nie ujmując ich pomysłowi po prostu nie ma szans na 



powrót „ogólniaka” w Głuchołazach. Stwierdził też, że trzeba skupić te możliwości kadrowe, które 
mamy jeśli chodzi o nauczycieli, bo mamy trochę problemów, szczególnie z nauczycielami matematyki.  
 
Wiceprzewodnicząca Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła, że należy w bardzo odpowiedzialny 
sposób rozmawiać o oświacie w naszym powiecie, ponieważ żąglując nazwami szkół, które 
moglibyśmy połączyć czy zamknąć, powodujemy że wprowadzamy niepokój. Słuchają nas uczniowie, 
rodzice, nauczyciele. W ten sposób na pewno nie poprawiamy sytuacji tych szkół. Biorąc pod uwagę,  
że ta rozmowa, która nie jest w tym momencie rozmową wiążącą, nie jest rzetelną, bo nie opieramy się 
tutaj na dokładnej analizie sytuacji oświaty w powiecie nyskim, może spowodować że zaszkodzimy 
danej szkole. Musimy podejmować odpowiedzialne decyzję nie możemy swobodnie i bez konsekwencji 
rozmawiać o oświacie w powiecie nyskim. 
Zdaniem radnej rozmowa na dzień dzisiejszy powinna zostać zakończona, tym bardziej, że każdy  
z radnych zapoznał się z informacją i może spostrzec, że faktycznie przełomem i dużym spadkiem 
liczby przyjęć w naszych szkołach ponadpodstawowych jest przełom 2024/2025 roku. W tym roku 
mieliśmy ponad 1400 uczniów, a w przyszłym planowane jest ponad 1600. Ten rok, w którym będzie 
400 uczniów  musimy przetrwać, ponieważ rocznik 2025/2026 i kolejne pokazują, że znów powraca 
stabilizacja i wzrasta liczba uczniów do ponad tysiąca. Musimy również wziąć pod uwagę obecną 
sytuację. Jest wojna na  Ukrainie. Nie wiemy w jakim kierunku ona będzie się rozprzestrzeniać i czy nie 
obejmie całej Ukrainy, a to się wiąże z tym że tamci uczniowie, młodzież również przyjedzie do Polski, 
więc budynki szkolne oprócz bazy dydaktycznej, stanowią również bazę obronną. Szkoły mają za 
zadanie przegląd schronów i przygotowanie na każdą sytuację. Miejmy nadzieję że tak się nie wydarzy, 
ale nie wiadomo w jakim kierunku będzie ta wojna się rozprzestrzeniać, więc musimy się tutaj 
zachowywać mając na uwadze naszą młodzież, jej przyszłość, edukację. Musimy odpowiedzialnie 
podejmować decyzje.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że nie zgadza się z tym, że radni nie mogą swobodnie dyskutować. 
Sesja jest właśnie takim forum, gdzie powinny się ścierać różne poglądy, bo tylko wtedy coś z tego 
wyjdzie. Dodał, że analizuje od czterech lat bardzo systematycznie, to co się dzieje w szkołach  
i w oświacie. Spytał czy nieodpowiedzialnym jest to, że sygnalizuje problemy kadrowe jeśli chodzi  
o nauczycieli z matematyki. Spytał czy mamy tylko ładnie opowiadać, głaskać się, i dziękować sobie. 
Jego zdaniem nie chodzi o to, żebyśmy sobie dziękowali tylko żebyśmy podyskutowali na temat tych 
problemów. Możemy je zamiatać i udawać, że ich nie ma, tak jak udajemy ze szpitalem w Głuchołazach 
od 12 lat.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady - Maria Żukowska - Jacykowska stwierdziła, że zgadza się z radnym 
Chwalenią, że możemy swobodnie rozmawiać. Zaznaczyła, że chodziło jej jedynie o to,  
że „rzucamy nazwami szkół” w momencie kiedy omawiamy informację o stanie realizacji oświaty za 
rok szkolny 2021/22, gdzie informacje są szczątkowe. Nie bazujemy tutaj na dokładnej analizie 
oświaty w powiecie nyskim, patrząc się 10 lat do przodu. W ten sposób możemy po prostu danej szkole 
zaszkodzić. Podkreśliła, że nie miała żadnej złej intencji, chodziło jej tylko o to,  
że przedstawiając jakąś szkołę w złym świetle, czy rozmawiając o połączeniu wzbudzamy wobec 
uczniów, nauczycieli i rodziców niepotrzebny niepokój. Te nasze rozmowy w tym momencie nie są 
rozmowami wiążącymi, więc z tego powodu uważa, że należy na ten moment zakończyć dyskusję. 
 
Radny Jacek Chwalenia spytał w jaki sposób mamy rozmawiać o oświacie, nie wymieniając nazw szkół. 
Stwierdził, że jesteśmy za to odpowiedzialni i po to przychodzimy na sesję. Dodał, że nie boi się swoich 
poglądów, bo albo mamy jakieś poglądy albo tych poglądów nie mamy. Spytał w jakim miejscu mamy 
ustalać nasze poglądy. To jest kwintesencja tego że jesteśmy wybierani, mamy swoje poglądy, słuchamy 
różnych ludzi i naszym obowiązkiem jest rozmawiać o tych poglądach, bo z tego się coś może wykluje. 
A jak nie, to po prostu niepotrzebnie tutaj przychodzimy. Nie będziemy tak na pewno ustalać 
wszystkiego na komisjach i później przychodzić na radę tylko żeby przegłosować w ciągu 5 minut.  
 
Wiceprzewodnicząca – Maria Żukowska – Jacykowska stwierdziła, że radny J. Chwalenia najwyraźniej 
nie zrozumiał jej intencji. Jej intencją jest bowiem dobro naszej młodzieży, dobro uczniów, nauczycieli  
i rodziców którzy słuchają obrad i niepotrzebnie mogą wyciągnąć złe wnioski. 
 



Starosta - Andrzej Kruczkiewicz odnosząc się do uwagi radnego J. Chwaleni na temat braku młodych 
nauczycieli stwierdził, że taka sytuacja jest konsekwencją reformy przeprowadzonej kilka lat temu, 
która zwiększyła wiek emerytalny nauczycieli. To powoduje, że dla młodych nauczycieli nie ma etatów. 
Dodał, że gdyby obowiązywała poprzednia karta nauczyciela, to 150 000 nauczycieli mogłoby odejść 
na emeryturę. Dodał też, że gdy w 1984 r. zaczynał swoją pracę jako nauczyciel gwarantowano mu 
przejście na emeryturę po 30 latach.   
 

W następnej kolejności stwierdził, że jeśli chodzi o kierunki nauczania to zależą one od pewnych 
tendencji w szkołach i na uczelniach.  
Zwrócił też uwag, że Powiat jako organ prowadzący szkoły średnie skorzystał na likwidacji gimnazjów 
i reformie oświaty, zyskując klasy czwartą i piątą. Kiedyś było trzyletnie liceum i czteroletnie 
technikum. Dzisiaj cykl nauczania wydłuża się o rok, co oznacza, że przez rok trzymamy dłużej tą 
młodzieży w szkołach. Więc nie można powiedzieć, że aż tak to będzie, że nagle będziemy musieli 
wszystko zamykać. Wytrzymamy z tym, ale spokojnie. Robimy wszystko żeby te warunki w naszych 
szkołach były.  
Kontynuując stwierdził, że dziś na komisji edukacji złożył wniosek, aby lansować szkoły branżowe, 
tym bardziej, że napływają sygnały z urzędu pracy, że  wśród pracodawców jest zapotrzebowanie na 
fachowców.  
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że w Polsce nie ma klimatu na wspieranie tak ważnego zawodu jak 
zawód nauczyciela. Zwrócił uwagę, że wynagrodzenie początkującego nauczyciela wynosi obecnie 300 
zł wyższe niż najniższa płaca krajowa. Korzystając z okazji wyraził wobec nauczycieli oraz pozostałych 
pracowników oświaty podziękowania za to, że mimo tak niekorzystnych warunków  
i niskich wynagrodzeń wciąż pracują. 
Kontynuując zwrócił też uwagę, że wkrótce może być problem z brakiem młodych nauczycieli, 
podobnie jak jest z młodymi lekarzami. Dlatego chciałby, abyśmy jako samorząd przygotowali się na to, 
przyjęli jakąś strategię. 
Radny stwierdził też, że liczy na to, że w trakcie sesji poświęconej sytuacji finansowej Powiatu,  
o która wnioskował będzie okazja do tego, aby porozmawiać o tym jak wspierać nauczycieli. Dodał, że 
dziś oprócz podziękowań należy przedstawić im konkretną ofertę. Dlatego uważa, że radni powinni 
poprzeć wniosek o dodatkowe pieniądze dla oświaty.  
 
Radny Daniel Palimąka stwierdził, że to, że jesteśmy na niezłym poziomie jeśli chodzi o naszą oświatę 
powiatową, to nie jest wypadkowa działalności tylko tego Zarządu. Udział w tym miał także Pan Jerzy 
Dunaj, który podejmował bardzo trudne decyzje wspólnie ze Starostą A. Fujarczukiem. Na tych 
decyzjach bazujemy do dziś i gdyby nie one bylibyśmy w zupełnie innym położeniu.  
Przypomniał następnie, że początek działalności obecnego Starosty, to próba likwidacji ekonomika. 
Stwierdził, że ciężko jest powiedzieć, że na zdrowiu i edukacji mamy zarabiać. Zaznaczył, że doszliśmy 
do takiego momentu, kiedy nie jesteśmy już „zieloną wyspą”. Jako jeden z nielicznych powiatów  
w województwie nie dopłacaliśmy do oświaty i subwencja nam wystarcza. Wydawało się, że jesteśmy 
optymalnym powiatem, jeśli chodzi o liczbę mieszkańców, liczbę uczniów. Dlatego to się bardzo fajnie 
układało. Do tego podejmowane były decyzje, o których wcześniej wspomniał.  
Dzisiaj jest zgoła odmienna sytuacja. Stwierdził, że jeżeli my i tak dopłacamy, to nie róbmy tego tak,  
że będziemy dopłacać odrobinę mniej, kosztem komfortu mieszkańców, uczniów. Dlatego prosi, aby te 
„manewry”, które były prowadzone z „Ekonomikiem” nie powtarzały się, abyśmy bardzo delikatnie 
podchodzili do tej materii.  
W następnej kolejności zwrócił się do przewodniczącego komisji edukacji. Stwierdził, że  jeżeli jego 
interpelacja nie jest wyraźnym sygnałem i prośbą do tego aby zainicjować spotkanie, to przyprowadzi 
rodziców na sesję.  
Kontynuując poruszył kwestię wykorzystania bazy sportowej w jednostkach oświatowych. Zdaniem 
radnego powinniśmy to robić w porozumieniu z Gminą Nysa. Zwrócił uwagę, że w rejonie Nysa 
Południe ilość obiektów sportowych w ciągu 15 lat znacznie wzrosła. Kiedy chodził do Szkoły 
Podstawowej nr 10 to uczniowie mieli do dyspozycji jedną salę, a uczniów było o wiele więcej,  i jakoś 
dawali sobie radę. A dzisiaj bardzo często jest tak, że obiekty sportowe w „Rolniku” niestety są 
zamknięte dla Nyskiej Ligi Futsala. Odpowiedź dwukrotnie była negatywna. Jeżeli mówimy,  
że mamy coraz więcej i kolejne inwestycje czynimy w zakresie sportowym, to wykorzystajmy to,  



co mamy. Druga rzecz jest taka, że tych inwestycji remontowych w każdej placówce jest mnóstwo  
i tutaj dobrym przykładem jest chociażby Gmina Nysa, która poradziła sobie w tym trudnym czasie 
przy likwidacji gimnazjów. My mieliśmy pewien bonus, a gminy miały poważne problemy i Gmina Nysa 
w skali województwa przerobiła ten temat znakomicie.  
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził że chciałby podkreślić wspólny dorobek, jeśli chodzi o nacisk na 
nauczanie zawodowe, podnosząc równocześnie poprzeczkę jeśli chodzi o punktację, która 
obowiązywała przy nauczaniu ogólnokształcącym. Przypomniał, że był w sporze z radnym  
P. Woźniakiem kiedy byli w Zarządzie kiedy ten chciał utworzyć dodatkowe oddziały ogólnokształcące 
w Rolniku. Wówczas był temu przeciwny, bo uważał, że jedyną szkołą, która powinna się w tym 
momencie rozwijać jest Carolinum. Dziś chciałby jednak podziękować za to, że ten trend został 
wytyczony, czyli balans między nauczaniem ogólnokształcącym, a tym zawodowym w odpowiednich 
porcjach. 
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że z perspektywy czasu żałuje, że kiedy był wicestarostą był wobec 
Starosty Cz. Biłobrana lojalny.  
 
Radny Jacek Chwalenia  stwierdził, że powinniśmy się odnosić do dzisiejszego stanu, do dzisiejszego 
tematu. Tymczasem radni się „głaszczą” twierdząc, że było tak dobrze. Tak jednak nie było. Było trochę 
inaczej. Było inne finansowanie, trochę inne zasady, było wiele podwyżek. To o czym powinniśmy 
dzisiaj naprawdę rozmawiać, to o kadrze, o zarobkach tej kadry. Sytuacja z matematykami może się 
powtarzać. Nie wiadomo skąd ich wziąć. Trzeba stworzyć dobre warunki, aby ci młodzi ludzie się 
pojawiali albo szli na studia. Praca z dziećmi, to naprawdę trudny kawałek chleba. Niestety bardzo 
często niedoceniany.  
Dodał, że jeśli chodzi o kwestię połączenia szkoły, to nie należy o tym mówić na kompletach po cichu. 
Lepiej mówić o tym głośno, tak aby dotarło do wielu ludzi i abyśmy o tym dyskutowali,  
bo czasami trzeba jasno i głośno powiedzieć i wywołać dyskusję. Przy okazji zwrócił uwagę, że nie było 
zamiaru likwidacji Ekonomika, tylko zamiar połączenia szkół. Jego zdaniem jest to sensowne i kiedyś 
do tego dojdziemy. Do tego trzeba dojrzeć. Przy brakach kadrowych naprawdę opłacałoby się połączyć 
dwie szkoły nie tylko ekonomicznie, ale też kadrowo. Stwierdził, że jest zwolennikiem takiego 
rozwiązania. Podobnie jeśli chodzi o szpitale też byśmy się wzmocnili kadrowo. Trzeba znaleźć dobrą 
formułę.  
Kontynuując oznajmił, że naczelnik Wydziału Edukacji od czterech lat ma bardzo dobrą, gruntowną  
analizę sytuacji w oświacie. Trzeba nad nią usiąść, przeczytać, porozmawiać, ale nie na kompletach, po 
cichu bo uczniowie i nauczyciele będą płakać. Oni też z tego zdają sobie sprawę jaka jest sytuacja w ich 
szkołach. Wbrew pozorom, wbrew temu co się często mówi wśród grona nauczycieli jest wielu, którzy 
są zwolennikami takich ruchów. Tego się nie bójmy, po prostu rozmawiajmy.  
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że Klub Razem dla Powiatu Nyskiego oraz Stowarzyszenie TAK dla 
opolskiego i Stowarzyszenia Tak dla Polski zwróci się do wszystkich radnych, którzy uważają się za 
opozycję z pewną propozycją dotyczącą poprawy jakości funkcjonowania oświaty. Będzie to 
propozycja, która zweryfikuje, kto faktycznie jest w opozycji, a kto wspiera Zarząd Powiatu. Dodał, że 
propozycja ta w formie stanowiska zostanie przekazana z pewnym wyprzedzeniem, aby wszyscy mogli 
się z nią zapoznać i przeanalizować. Wyraził również nadzieję, że temat ten będzie elementem sesji 
Rady Powiatu poświęconej sytuacji finansowej Powiatu. Zdaniem radnego do końca kadencji pozostało 
1,5 roku i powinien być jakiś konkret, który podsumuje działalność Zarządu i Rady w kontekście 
wydatkowania środków na oświatę. Skoro i tak dopłacamy do oświaty, to powinniśmy się zastanowić 
na co przeznaczyć środki. Dodał, że jeśli chodzi o infrastrukturę w jednostkach oświatowych, to jest 
ona na dostatecznym poziomie. Wobec tego trzeba zadbać o osoby, które tam pracują, bo bez nich 
ciężko będzie utrzymać jakość kształcenia. Praca nauczyciela jest bardzo ciężka i powinna być 
finansowo doceniona.  
   

d) przyjęcie informacji  
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie informacji 
 



Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, 
Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
 

Bożena Lewińska, Kazimierz Rozumek, Piotr Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Paweł Szymkowicz 
 
Ad 5 Analiza oświadczeń majątkowych za 2021 r. 

 

a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady,  
 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych 
powiatu nyskiego za 2021 r. (załącznik nr 9). 
 
b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego, 
 

Starosta – A. Kruczkiewicz przedstawił analizę oświadczeń majątkowych członków Zarządu Powiatu, 
skarbnika, sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz pracowników 
wydających w jego imieniu decyzje administracyjne (załącznik nr 10). 
 
Radny Czesław Biłobran stwierdził, że chciałby zwrócić uwagę na absurdalność procedowania kwestii 
dotyczących oświadczeń majątkowych. Oznajmił, że aktualnie prowadzi korespondencję  
z Lasami Państwowymi w kwestii uregulowania sytuacji prawnej, gdyż ku swojemu zaskoczeniu 
dowiedział się, że ma dom w lesie w Kamienniku, który widnieje w dokumentach geodezyjnych.  
Stwierdził iż chciałby publicznie oznajmić, że faktycznie takiego domu nie ma i po interwencji  
u Starosty wykreślono ten dom z dokumentacji geodezyjnej.  
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w oświadczeniu jest taka pozycja dotycząca składników 
majątkowych powyżej 10 000 zł. Stwierdził, że jest to chyba spisane z jakiegoś dziennika urzędowego, 
bo w jaki sposób możemy stwierdzić czy na przykład dane urządzenie elektroniczne np. laptop ma 
wartość powyżej 10 000 zł. Kto może to stwierdzić. Zdaniem radnego jest to niemożliwe. Dodał, że  są 
urządzenia elektroniczne np. wzmacniacz za 15 000 zł, ale nie spotkał się z tym, aby ktoś je wpisywał.  
 
Przewodniczący Rady - Bogdan Wyczałkowski wyjaśnił, że ten zapis wynika wprost z ustawy.  
 
Ad 6 Podjęcie uchwał sprawie: 
 

a) ustalenia na 2023 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia których obowiązany jest właściciel pojazdu w przypadku 
odstąpienia od jego usunięcia (załącznik nr 11), 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia na 2023 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz wysokości 
kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel pojazdu w przypadku odstąpienia od jego 
usunięcia, 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
 
 



Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek Chwalenia, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej 
Kruczkiewicz, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

BRAK GŁOSU (2) 
Czesław Biłobran, Piotr Woźniak 
 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. (załącznik nr 12)  
 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. Po czym przerwał głosowanie z uwagi 
na błąd techniczny (uruchomiono niewłaściwe głosowanie). 
   
Następnie zarządził ponowne głosowanie. W trakcie głosowania udzielił głosu radnemu J. Chwaleni.  
 
Radny - Jacek Chwalenia spytał dlaczego zdejmujemy dwa zadania, tj. dokumentację na przebudowę 
drogi w Hajdukach Nyskich oraz przebudowę drogi w Paczkowie. Stwierdził, że nie rozumie dlaczego 
wykreślamy je z wieloletniej prognozy finansowej skoro były zapewnienia, że droga w Paczkowie 
będzie realizowana.  
Stwierdził, że przebudowa drogi Hajduki Nyskie - Stary Las jest zasadna, tym bardziej, że Gmina Nysa 
będzie realizowała drogę w Kępnicy i w Wierzbięcicach i to też miała być jakby pewna kontynuacja.  
W tym projekcie dotyczącym Hajduk Nyskich był most, który wymaga remontu, przez który przejeżdża 
ciężki sprzęt ze spółdzielni rolniczej oraz autobusy. Jest to ostatnia droga dojazdowa do Nysy, która 
powinna być zrealizowana razem ze ścieżką rowerową. W Hajdukach Nyskich powstało duże osiedle  
i tam naprawdę bardzo dużo samochodów dojeżdża. Zdaniem radnego jest to błąd, że zdejmujemy to  
z WPF.  
 
Radny Daniel Palimąka spytał czy autoporawka dotyczy zmiany budżetu czy wieloletniej prognozy 
finansowej, bo jeśli zmiany w budżecie to zostały zawalone kwestie proceduralne.  
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że autopoprawka dotyczy wyłącznie wieloletniej prognozy finansowej.  
 
Skarbnik. B. Stankiewicz wyjaśnił, że w zadaniu przebudowa drogi Hajduki Nyskie – Charbielin w tym 
roku było planowane wykonanie dokumentacji i taka dokumentacja powstała. W tym roku dodatkowo 
do tego zadania była dopisana kwota 160 000 zł na wykup gruntów. Jeszcze ZRID nie był prawomocny 
i związku z tym odszkodowania będą wypłacane w przyszłym roku, ale w zadaniu pod nazwą wykup 
gruntów. Powstały odcinki, które powiat przejmie i trzeba za to zapłacić w przyszłym roku. Więc  
w tym zakresie to zadanie będzie ujęte w budżecie na 2023.  
W zadaniu przebudowa drogi Henryka Sienkiewicza w Paczkowie były wyłącznie środki Gminy 
Paczków i środki z dotacji Wojewody w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Ponieważ poszła 
informacja do Wojewody, że Powiat rezygnuje z tego zadania, w związku z tym Wojewoda wykreśla 
nam tą dotację, a Gmina Paczków też się zwróciła o to, żeby te środki z budżetu tegorocznego wykreślić 
bo chcą skorygować również swój budżet.  
Trzecie zadanie jest ujęte w wydatkach w roku 2023 i dotyczy dokumentacji Rzymkowice - Sowin 
Łambinowice. Umowa miała być podpisana w tym roku, a wydatki miały być w roku przyszłym. Powiat 
ogłaszał trzykrotnie przetarg na to zadanie i żadna oferta nie wpłynęła w tym zakresie. Dodał także,  
że Zarząd w projekcie budżetu zabezpieczył środki na udział własny w składanych projektach w roku 
bieżącym i w 2023 roku. Dodatkowo będzie rezerwa inwestycyjna. Te wszystkie zadania jeżeli tylko 
pojawiają się projekty Zarząd będzie zgłaszał.  
 
Radny Jacek Chwalenia spytał dlaczego zdejmujemy zadanie dotyczące przebudowy drogi  
w Paczkowie, czy nie można go zostawić w wieloletniej prognozie finansowej. Zdaniem radnego nie 
skutkuje to niczym. 
 



Skarbnik B. Stankiewicz wyjaśniła, że możemy zaplanować swoje środki, tylko, że Rząd przyjął takie 
rozwiązanie, że kiedy pojawi się Polski Ład i będzie taka możliwość. Ponieważ nie wiemy do końca jak 
to będzie rozszerzone i tej nazwy pełnej jeszcze nie mamy, ale środki będą na udział własny  
w zadaniach składanych do projektów.  
 
Radny J. Chwalenia stwierdził, że Pani Skarbnik kompletnie go nie przekonała. Dodał, że  Wicestarosta 
zapewniał Burmistrza Paczkowa, że zadanie będzie realizowane. Jeśli tak, to po co zdejmujemy je  
z WPF. Można zostawić je bez środków.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz odparła, że gdyby to zadanie znalazło się w WPF z jakąś kwotą na 2023,  
to musiałoby się też znaleźć w projekcie budżetu. Jesteśmy na etapie tworzenia projektu i na tym 
etapie Zarząd nie planuję przypisywać do nazwy zadania kwoty. Wpisanie go nawet z kwotą 1 zł, 
niczego nie rozwiązuje. 
 
Radny Jacek Chwalenia odparł, że nie widzi  w tym logiki, bo jeśli powiedziało się „a” no to zostawiamy 
i idziemy w tym kierunku. To jest wola Zarządu.  
 
Skarbnik B. Stankiewicz stwierdziła, że środki na zadania, na które będą składane wnioski  
w budżecie, na tym etapie w projekcie budżetu są zaplanowane. Oczywiście na tym etapie nie są 
konkretnie przypisane z nazwy.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2022 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, 
Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, 
Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Kazimierz Rozumek, Grzegorz Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan 
Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Piotr Woźniak, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 (załącznik nr 13) 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z autopoprawką.  
 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2038 z autopoprawką.  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 
 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jolanta Barska, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Adam Fujarczuk, Henryk Kamiński, 
Zbigniew Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

PRZECIW (1) 
Kazimierz Rozumek 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Jacek Chwalenia, Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Anna 
Ziółkowska-Woźny 



 
BRAK GŁOSU (4) 
Czesław Biłobran, Janusz Jaskot, Piotr Woźniak, Damian Wylężek 
 
Ad 7 Wolne wnioski  
 

Radny Szymkowicz przypomniał, że swego czasu poruszana była sprawa wynagrodzeń dla 
pracowników Starostwa. W chwili obecnej przy tworzeniu budżetu na 2023 r. problem ponownie 
wrócił.  Wobec powyższego radny spytał jaką Zarząd ma propozycje w projekcie budżetu jeśli chodzi  
o podwyżki wynagrodzeń. Dodał, że inflacja wynosi ponad 17%, a pracownicy otrzymali podwyżki na 
poziomie 5%, co trudno uznać za podwyżkę 
 
Radny Jacek Chwalenia zwracając się do radnego P. Woźniaka stwierdził, że jeśli jego klub złoży jakąś 
propozycję, to chciałby mieć możliwość zapoznania się wcześniej z materiałami, nad którymi ten klub 
obradował. Dodał, że jest analiza przygotowana przez pracowników Starostwa już ileś lat temu i nad 
tym powinniśmy usiąść. Zdaniem radnego nie chodzi o to, aby pokazać, że popieramy jakieś 
stanowisko czy nie. Trzeba przeprowadzić analizę i pokazać, materiały na bazie których klub 
przygotuje propozycje. Zapewne też Zarząd będzie chciał się zapoznać z tym i wtedy będziemy mieli  
o czym dyskutować. Dostajemy materiały analityczne i wtedy siadamy i rozmawiamy. Może będzie 
więcej propozycji, może kilka innych klubów się jeszcze zbierze.  
 
Starosta - Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że Zarząd nie chciałby być zaskoczony, gdy dostaną jakąś 
propozycję i będą musieli w danej chwili wyrazić opinię. Poprosił, aby dostarczyć materiał, żeby można 
było się z nim zapoznać.  
 
Odpowiadając na zapytanie radnego P. Szymkowicza w sprawie podwyżki wynagrodzeń oznajmił,  
że trwają pracę nad budżetem. Podwyżki są planowane. Zapewnił, że będzie to 500 zł minimum.     
 
Przewodniczący Rady B. Wyczałkowski stwierdził, że Starosta ma ułatwioną sytuację, bo wszyscy radni 
są za tym, aby dać podwyżki. Ostatnie podwyżki były skromne, w związku z tym do radnych dochodzą 
pewne sygnały. Dodał że ma nadzieję, że wspólnie uda się wypracować taką koncepcję, aby pracownicy 
Starostwa nie byli poszkodowani.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz stwierdził, że  ma przygotowaną analizę zarobków w Starostwie  
i chciałby ją przedstawić zanim zapadną decyzje.   
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski odparł, że nawet jeżeli ktoś zarabia 7000 zł to również 
powinie otrzymać podwyżkę, aby zarabiał trochę więcej.  
 

W dalszej kolejności oznajmił, że podniósł rękę za przyjęciem WPF ponieważ Wicestarosta obiecał,  
że droga w Paczkowie będzie i będzie zgłoszona do Polskiego Ładu. W związku z tym nie miał żadnych 
wątpliwości. 
 
Ad 7 Zamknięcie sesji  
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady – Bogdan Wyczałkowski zamknął XLII 
sesję Rady Powiatu.  
 
 
 
Protokołował  
 
Zenon Wiszniewski 


